Press release



خبر صحفي للنشر 6 مارس 2024

Ooredoo تعقد الاجتماع السنوي لجمعيتها العمومية الجمعية العمومية توافق على توزيع أرباح بواقع 0.55 ر.ق للسهم الواحد

الدوحة، قطر

عقدت Ooredoo الاجتماع السنوي للجمعية العمومية للشركة، وناقش المساهمون واعتمدوا تقرير حوكمة الشركة، وبيانها المالى بعد أن تم تأكيد نتائجها المالية لعام 2023.

واعتمد المساهمون خلال الاجتماع توصية مجلس الإدارة لتوزيع أرباح نقدية بواقع 0.55 ر.ق للسهم الواحد.

وسلط سعادة الشيخ/ فيصل بن ثاني آل ثاني، رئيس مجلس إدارة Ooredoo الضوء على التقدّم الكبير الذي حقّقته الشركة في سعيها للتحول إلى شركة اتصالات ذكية، وذلك من خلال تسخير أحدث التقنيات وإبرام الشراكات الاستراتيجية المهمة، وقال: "لقد نجحت استراتيجيتنا المنضبطة في تجاوز التحديات المعقدة لقطأع الاتصالات وتكنولوجيا المعلومات، وليس ذلك فحسب، بل وفّرت أيضًا قيمة مميزة للمساهمين من خلال الكفاءات التشغيلية والمبادرات الإستراتيجية الرئيسية، بما فيها الاتفاقية التاريخية مع مجموعة زين وشركة TASC Towers Holding لإنشاء أكبر شركة أبراج اتصالات في منطقة الشرق الأوسط وشمال أفريقيا."

وأضاف سعادته: "فقد برهنت مجموعة Ooredoo على مركزها المالي القوي ونموها المستمر، وحققت أعلى صافي ربح معلن على الإطلاق بلغ 3 مليار ر.ق، في الوقت الذي حافظت فيه على احتياطات نقدية ومستويات سيولة جيدة، وتمكنت كذلك من تنمية قاعدة عملائها لتصل إلى أكثر من 156 مليون عميل عبر الأسواق، بما في ذلك Indosat Ooredoo

وكان من نتائج الاستثمارات الاستراتيجية والموقع الفعال في السوق ارتفاع الإيرادات بنسبة 2% مقارنة بما كانت عليه العام السابق لتصل إلى 23.2 مليار رق في 2023، مدفوعة بالأداء القوي في كل من العراق والجزائر والكويت والمالديف. وتمت معادلة هذا النمو جزئياً بالانخفاض في الإيرادات في قطر، وبسبب تراجع سعر الصرف في كل من ميانمار وفلسطين.

أما الأرباح قبل اقتطاع الفائدة والضريبة والاستهلاك وإطفاء الدين فقد ارتفعت بنسبة 4% مقارنة بما كانت عليه في العام الماضي ووصلت إلى 9.7 مليار ر.ق في 2023، مدفوعة بتركيز الشركة على الربحية. وتحسن هامش الأرباح قبل اقتطاع الفائدة والضريبة والاستهلاك وإطفاء الدين ليصل إلى 42% بزيادة تبلغ نقطة مئوية واحدة بفضل النمو الصحي لإيرادات الخدمات والنهج المنضبط للتحكم في التكاليف.

أما صافي الربح المخصص لمساهمي Ooredoo فقد ارتفع بنسبة 28% مقارنة بالعام السابق، ووصل في 2023 إلى 3 مليار ر.ق. كما سجل صافي الربح المعدل ارتفاع بنسبة 16% مقارنة بالعام السابق ليصل إلى 3.3 مليار ر.ق. وتجسد أرقام النمو القوي لصافي الربح التركيز المتواصل للمجموعة على الربحية وعلى الإدارة الفعالة لعملياتها. وأضافت معظم شركات المجموعة عملاء جدد إلى شبكاتها لتصل قاعدة العملاء الموحدة للمجموعة إلى 57.6 مليون عميل ما يمثل نمواً بنسبة 3% مقارنة بالعام السابق. ومع احتساب عملاء (Indosat Ooredoo Hutchison (IOH) فقد نمت قاعدة العملاء لتصل إلى 156.4 مليون عميل.

وكان من بين أبرز المؤشرات خلال الفترة تأسيس أكبر شركة أبراج في منطقة الشرق الأوسط وشمال أفريقيا، وفصل مراكز بيانات الشركة بهدف دمجها في منصة محايدة لمشغّل جديد، وتأسيس شركة تكنولوجيا مالية قابضة مملوكة بالكامل من قبل المجموعة.



وقد تم خلال اجتماع الجمعية العامة العادية للشركة طرح ومناقشة والموافقة على ما يلى:

- 1. سماع واعتماد تقرير مجلس الإدارة عن السنة المنتهية في 31 ديسمبر 2023 ومناقشة الخطة المستقبلية.
 - 2. مناقشة تقرير حوكمة الشركة لعام 2023.
 - 3. سماع تقرير مراقب الحسابات للسنة المالية المنتهية في 31 ديسمبر 2023.
 - 4. مناقشة البيانات المالية للشركة عن السنة المالية المنتهية في 31 ديسمبر 2023 والتصديق عليها.
- 5. مناقشة واعتماد تقرير الامتثال للقواعد الصادرة عن هيئة قطر للأسواق المالية فيما يتعلق بحوكمة الشركة وتقرير الرقابة الداخلية على التقارير المالية عن السنة المنتهية في 31 ديسمبر 2023.
 - 6. مناقشة توصية مجلس الإدارة بشأن توزيع الأرباح عن سنة 2023 وإقرارها.
 - 7. إبراء ذمة أعضاء مجلس الإدارة عن السنة المالية المنتهية في 31 ديسمبر 2023 وتحديد مكافآتهم.
 - 8. تعيين مراقب الحسابات للسنة المالية 2024 وتحديد أتعابه.
 - 9. انتخاب أعضاء مجلس الإدارة.

هذا، وقد تم تعيين الأعضاء التالية أسماؤهم أعضاءً في مجلس إدارة Ooredoo (ممثلي جهاز قطر للاستثمار):

- سعادة الشيخ/ فيصل بن ثاني آل ثاني رئيساً
 - 2. الدكتور/ناصر محمد معرفيه- عضواً
- 3. سعادة المهندس/ عيسى بن هلال الكواري- عضوا
 - 4. السيد/ يوسف محمد العبيدلي- عضواً
 - 5. السيد/ محمد سيف السويدي- عضواً

كما تم أيضاً انتخاب الأعضاء التالية أسماؤهم أعضاءً في مجلس إدارة Ooredoo:

- 1. السيد/ أحمد بن على الحمادي (ممثل عن الهيئة العامة للتقاعد) عضواً
- 2. الشيخ/ سعود بن ناصر آل ثاني (ممثل عن شركة واسط التجارية) عضواً
 - 3. سعادة السيد/ محمد بن ناصر الهاجري- عضواً
 - 4. السيد/ عبدالله مبارك آل خليفة (ممثل عن بنك قطر الوطني) عضواً
 - 5. السيد/ ناصر راشد الحميدي- عضواً

وقد تم خلال اجتماع الجمعية العامة غير العادية للشركة طرح والموافقة ما يلي:

بيع حصة من أصول الشركة (أبراج الاتصالات).

-انتھی-

Ooredoo Holds Annual General Meeting

The General Assembly Approves Distribution of Dividend of QAR 0.55 per Share



Doha, Qatar

Ooredoo held its Annual General Meeting today, where Shareholders discussed and approved the Company's Corporate Governance Report and financial statements, following confirmation of full year results for 2023.

During the Meeting, shareholders approved the recommendation of the Board of Directors to distribute a cash dividend of QAR 0.55 per share.

In his address to the meeting, H.E. Sheikh Faisal Bin Thani Al Thani, Chairman of Ooredoo, highlighted the significant strides the company has marked towards its transformation into a smart telco, leveraging cutting-edge technology and strategic partnerships: "Our disciplined strategy not only navigated industry complexities but also unlocked shareholder value through operational efficiencies and key strategic initiatives, including the historic agreement with Zain Group and TASC Towers Holding, forming the largest telecommunications tower company in the MENA region."

"Ooredoo Group demonstrated financial strength and continuous growth, delivering an all-time high reported Net Profit of QAR 3 billion, maintaining healthy cash reserves and liquidity levels, and expanding our customer base to over 156 million across operations, including Indosat Ooredoo Hutchison," he added.

As a result of strategic investments and effective market positioning, Revenue increased by 2% year-on-year to QAR 23.2 billion in 2023, driven by strong performance in Iraq, Algeria, Kuwait and the Maldives. This was partially offset by a decline in Revenue in Qatar, as well as in Myanmar and Palestine (due to foreign exchange depreciation).

Ooredoo's focus on profitability led to an EBITDA of QAR 9.7 billion, up by 4% year-on-year. EBITDA margin expanded by 1pp to 42% thanks to healthy service revenue growth and disciplined approach to cost control.

Group Net Profit attributable to Ooredoo shareholders increased by 28% year-on-year to QAR 3 billion in 2023. Normalized Net Profit grew by 16% YoY to reach QAR 3.3 billion. The delivery of these strong Net Profit figures is a testament to the Group's ongoing focus on profitability and efficient operational management.

Ooredoo Group expanded its customer base by 3% to 57.6 million customers, boosted by additions in most of the operations. Including IOH, the customer base reached a total of 156.4 million.

Highlights of the period include the establishment of the largest Tower company in the MENA region, the data centers transition into a new carrier neutral platform, and the establishment of a wholly owned Fintech holding company.



During the Company's AGM, the following items were discussed and approved:

- Hearing and approving the Board's report for the year ended 31st
 December 2023 and discussing the Company's future business plans.
- Discussing the Corporate Governance Report for the year 2023.
- Hearing the External Auditor's report for the year ended 31st December 2023.
- Discussing and approving the Company's financial statements for the year ended 31st December 2023.
- Discussing and approving the Compliance report of the QFMA Corporate Governance & Internal Control over Financials Reporting report for the year ended 31st December 2023.
- Discussing and approving the Board of Directors' recommendations regarding the distribution of dividends for the year 2023.
- Discharging the Members of the Board from liabilities and determining their remuneration for the year ended 31st December 2023.
- Appointing the External Auditor for the year 2024 and determining its fee.
- Election of the Board Members.

The following Members were appointed members of Ooredoo Board of Directors (Representatives of Qatar Investment Authority):

- 1) H.E. Sh. Faisal Bin Thani Al Thani- Chairman
- 2) Dr. Nasser Mohammed Marafih Member
- 3) Mr. Essa Hilal Al Kuwari- Member
- 4) Mr. Yousef Mohammed Al Obaidly- Member
- 5) Mr. Mohammed Saif Al Suwaidi- Member

Also, the following candidates were elected members of the Ooredoo Board of Directors:

- 1. Mr. Ahmed Bin Ali Al Hammadi (representing the General Retirement & Social Insurance Authority) Member
- 2. Sh. Saud Bin Nasser Al Thani (representing Wasit Trading Co.) Member
- 3. H.E. Mr. Mohammed Nasser Al Hajri- Member
- 4. Mr. Abdulla Mubarak Al-Khalifa (representing QNB) Member
- 5. Mr. Nasser Rashid Al Humaidi- Member

During the Company's Extra Ordinary Meeting, the following item was discussed and approved:

• Approving the sale of a Portion of the Company Assets (Telecommunication Towers).